

中大【廢棄物管理】訊息公告

一、為強化本校資源回收的效益，以達成本校永續校園之目標，本校已訂「校園廢棄物管理辦法」。依據該辦法【附件一】第四條規定，一般廢棄物分類如下，共十類，並請依標示分類投放，以維持環境整潔及提升回收成效。

(一)資源垃圾

1. 廢紙類、2. 廢紙容器、3. 廢塑膠類、4. 廢鐵鋁罐類、5. 廢玻璃類、6. 廢寶特瓶、7. 廢電池、8. 其他資源回收物；

(二)一般垃圾：無法回收的垃圾；

(三)廚餘：瀝乾水份之生、熟固體食物。

二、為提升本校資源回收暫存場之管理效能與使用安全，該區域已設置門禁系統，相關規範如下：

(一)為禁止校外人士濫用本校資源回收場，**請使用有效之教職員證或學生證刷卡進入資源回收暫存場。**

請多利用本校巡迴的垃圾車或各館舍的回收設備丟棄廢棄垃圾與回收資源垃圾，若有特殊狀況需要自行至本校資源回收暫存場處理廢棄物，為維護該場域之安全，請以一卡一人刷卡通行，並依序保持適當距離，**切勿貼近跟隨**，避免造成門禁管理失效、設備故障及人員安全疑慮。

(二)請勿堵住、撬動或強行開啟自動門。

為避免該場域之管控設施損壞而影響他人使用及校方管理，如查有人為破壞相關設施之情形，將以監視錄影紀錄究責，並訴予該設施設置費用之雙倍賠償。

(三)如有刷卡異常、門禁無反應或其他原因致無法進出資源回收暫存場之情形，請洽總務處協助。

為維護本校教職員工生之使用權與方便性，如於該場域有相關問題，上班日請洽總務處事務組、其他日請洽駐警隊，感謝大家的配合。

三、附上校園垃圾車與資源回收車之巡迴時間與地點如【附件二】以及回收懶人包【附件三】。

總務處事務組 敬啟

【聯絡資訊】

專任人員 彭小姐 / 分機：57315 / 電子信箱：yixuan65@ncu.edu.tw

技正 吳小姐 / 分機：57316 / 電子信箱：ytingwu@ncu.edu.tw

組長 黃小姐 / 分機：57311 / 電子信箱：hester@g.ncu.edu.tw

NCU [Waste Management] Announcement

一. Waste Classification

To enhance the effectiveness of resource recycling and achieve the goal of a sustainable campus, National Central University (NCU) has established the **Campus Waste Management Regulations**.

According to **Article 4 of the Regulations [Attachment 1]**, general waste is classified into the following **ten categories**. Please sort and dispose of waste according to the designated labels to maintain a clean campus environment and improve recycling efficiency.

(一) Recyclable Waste

1. Waste Paper ; 2. Paper Containers ; 3. Waste Plastics ; 4. Iron and Aluminum Cans ; 5. Waste Glass ; 6. PET Bottles ; 7. Waste Batteries ; 8. Other Recyclable Materials.

(二) General Waste: Non-recyclable waste.

(三) Food Waste: Solid raw and cooked food waste with excess moisture drained.

二. Access Control Regulations for the Recycling Temporary Storage Facility

To enhance the management efficiency and ensure the safe use of the University's **Recycling Temporary Storage Facility**, an access control system has been installed. The relevant regulations are as follows:

(一) To prevent unauthorized use of the University's recycling facility by individuals from outside the University, **please use a valid faculty/staff ID card or student ID card to enter the Recycling Temporary Storage Facility.**

Please make use of the University's scheduled garbage collection and recycling vehicles or the recycling facilities provided at each building to dispose of general waste and recyclable materials.

If special circumstances require you to personally bring waste to the University's Recycling Temporary Storage Facility, please follow the **one-card, one-person policy** when accessing the facility. Please maintain an appropriate distance while waiting and entering, and **don't closely follow another person through the entrance or exit**. This is to prevent access control failures, equipment malfunctions, and potential safety concerns.

(二) Please do not block, pry open, or forcibly open the automatic doors.

To prevent damage to the access control facilities and avoid affecting other users or the University's management, any intentional damage to the relevant facilities will be investigated based on surveillance footage. The responsible party will be held accountable and required to pay **twice the installation cost of the damaged facility**.

(三) If your card does not work, the access control system does not respond, or you are otherwise unable to enter or exit the Recycling Temporary Storage Facility, please contact the General Affairs Office for assistance.

To protect the access rights and convenience of faculty, staff, and students, please contact the **Affairs Section of the General Affairs Office during business hours**. On non-business days, please contact the **Campus Security Team**.

Thank you for your cooperation.

三. Campus Garbage and Recycling Collection Routes

Please refer to **[Attachment 2]** for the scheduled times and locations of the campus garbage and recycling collection vehicles, as well as the Recycling Guide in **[Attachment 3]**.

Affairs Section, General Affairs Office

National Central University

【Contact Information】

Ms. Peng, Staff / Ext.: 57315 / Email: yixuan65@ncu.edu.tw

Ms. Wu, Technical Specialist / Ext.: 57316 / Email: ytingwu@ncu.edu.tw

Ms. Huang, Section Chief / Ext.: 57311 / Email: hester@g.ncu.edu.tw